
PRVI ŽUPANIJSKI SIMPOZIJ 
O RANOJ INTERVENCIJI U 

DJETINJSTVU 
 

Poreč, 22. svibnja 2015. 



ANALIZA 
EVALUACIJSKIH LISTIĆA 
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Ad. 3. I PRIJE OVOG SIMPOZIJA BIO SAM UPOZNAT 
SA NAČINOM RADA I PRUŽANJEM USLUGA U 

CENTRU 

1. uopće se ne slažem

2. uglavnom se ne slažem

3. djelomično se slažem

4. uglavnom se slažem

5. u potpunosti se slažem



0 0 

5 

28 

44 

Ad. 4. TEME NA SIMPOZIJU SU ZANIMLJIVE 

1. uopće se ne slažem

2. uglavnom se ne slažem

3. djelomično se slažem

4. uglavnom se slažem

5. u potpunosti se slažem



0 0 

9 

24 44 

Ad.5. ČUO/LA SAM NEŠTO NOVO 

1. uopće se ne slažem

2. uglavnom se ne slažem

3. djelomično se slažem

4. uglavnom se slažem

5.u potpunosti se slažem



0 

4 
15 

28 

29 

Ad. 6. SADRŽAJ JE PRIMJENJIV U PRAKSI 

1. uopće se ne slažem

uglavnom se ne slažem

djelomično se slažem

uglavnom se slažem

u potpunosti se slažem



0 

4 8 

21 43 

Ad.7. INFORMACIJE ĆE MI KORISTITI U 
PROFESIONALNOM ŽIVOTU 

1. uopće se ne slažem

2. uglavnom se ne slažem

3. djelomično se slažem

4. uglavnom se slažem

5.u potpunosti se slažem





Ad.9. JASAN MI JE POSTUPAK UKLJUČIVANJA 
DJETETA SA TEŠKOĆAMA U RAZVOJU U REDOVNI 

VRTIĆ 

1. uopće se ne slažem

2. uglavnom se ne slažem

3. djelomično se slažem

4. uglavnom se slažem

5.u potpunosti se slažem





28 

11 

14 

1.2 

Ad. 11. NAJVIŠE ME SE DOJMILO 

1. doc.dr.sc. Maja Cepanec

2. prof.dr.sc.Jasmina Frey Škrinjar

3. organizacija simpozija

4. prof dr.sc. Vlatka Mejaški Bošnjak,dr.med.



15 

3 

2 

4 

3 

Ad. 12. PRIJEDLOZI TEMA ZA SLIJEDEĆI SIMPOZIJ 

1. edukacija odgajatelja

2. asistenti u vrtićima

3. inkluzija djece s TUR u vrtiće

4. podrška obitelji i rad s roditeljima

5. poticanje razvoja govora kod djece s
neurorizicima



20 

6 

15 

3 

Ad. 13. KOMENTARI I PORUKE ORGANIZATORIMA 

1. pohvala organizaciji

2. organiziranje Simpozija jednom godišnje

3. više prakse, manje teorije

4. uključiti više zdravstvenih djelatnika



Zaključci okruglog stola 

• potreba bolje koordinacije svih sustava podrške 

• izrada nacionalnog programa intervencija 

• potreba evaluacije rada stručnjaka 

• potreba i omogućavanje cijeloživotnog obrazovanja 

• poticanje daljnjih pozitivnih iskustava i suradnje s fizioterapeutima i roditeljima 

• poticanje daljnjih pozitivnih iskustava s lokalnom zajednicom u smislu potpore u 
dostupnosti uključivanja djece s TUR u redovne predškolske ustanove  

•  s obzirom na potrebe 50-ero djece u IŽ, rješavanje problema asistenta u    
       predškolskim ustanovama (osigurati financije lokalne zajednice ali i    
       ministarstva - poslati pisani iskaz) 
•  potreba povećanja stručnih suradnika u vrtićima 



• suradnja sa Rodilištem Pula odlična i otvorena za razvoj 
 

• nema dovoljno stručnjaka sa područja rehabilitacijskih znanosti u Istri unatoč 
stipendiranju 

 
• financiranje pomagača za djecu sa poteškoćama u predškolskim ustanovama 

(nedostaje mogućnost korištenja EU sredstava te se stječe dojam da potrebe ove 
djece nisu dovoljno relevantne) 

 
• iako se uključivanje djece sa poteškoćama u predškolske ustanove preporučuje,  

preporuke ne prate podrške takvim ustanovama i njihovim osnivačima u 
prevladavanju poteškoća  koje takvi procesi izazivaju (smanjenje kapaciteta odgojnih 
skupina, nedovoljna znanja i stručna podrška za rad sa takvom populacijom) 

 
• stručnjaci iz područja predškolskog odgoja jednoglasno su izrazili potrebu za češćim 

organiziranim oblicima edukacije iz područja rehabilitacije i rada sa djecom sa 
teškoćama i to ovisno o dobi korisnika (vrtićima zasebno, osnovnim školama 
zasebno i srednjim školama zasebno) 

 
• potrebno je napraviti plan edukacija ( raspored edukacija teme, kome je 

namijenjena) 



•  Simpozijem su u cijelosti ostvareni svi ciljevi koji su bili postavljeni ( veća senzibilizacija 
i informiranje istarskih stručnjaka koji u svom radu imaju i djecu s neurorizicima, 
promocija, osnaživanje i uključivanje istarskih eksperata i njihovih postignuća sa 
područja ranih intervencija u ekspertne timove na državnoj razini, prepoznavanje 
značaja ulaganja JLS u područje rane intervencije) 

 
• Odaziv je nadmašio i najsmjelije procjene, što govori o potrebi kontinuirane provedbe 

ovakvih aktivnosti ( 200 sudionika, iako je kapacitet bio max 140) 
 
• Razina svih izlagača je bila na zavidnoj razini, teme su bile dobro odabrane, izlaganja 

zanimljiva i aktualna uz dobru povezanost akademskih znanja i iskustva iz prakse 

 

OSVRT NA SIMPOZIJ 



Zaključci evaluacijskih listića 

• Opći zaključak koji se nameće evaluacijom anketnih listića je 
da su odgajatelji suočeni s upisom djece s TUR u redovni vrtić, 
a da pri tome nemaju adekvatni suport (asistent + stručni tim) 
niti edukaciju. Ističu potrebu za praktičnom edukacijom 
prikladnom za odgajatelje. 

• Simpozij na godišnjoj razini 

























































Hvala na pažnji! 


